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Slovo úvodem 
 

Vážení čtenáři, 
 

 další čtvrtletí je za námi a k vám se opět dostává místní zpravodaj. Ve dnech    
10. – 11. června se konal Víkend otevřených zahrad po celé České republice. Jednou 
z mnoha otevřených zahrad byla i v sousedním Lichkově. Někteří o ní nejspíše vědí, 

někteří ne. My se o ní dozvěděli úplně náhodou a byli jsme překvapeni, co se 
za plotem a bývalým chlévem u hlavní silnice skrývá. Jedním slovem nádhera. 
Zahrada byla založena před 17 lety na bývalé skládce suti a odpadků. Celá je dílem 
každodenní práce jediného člověka, bez využití těžké mechanizace a bez odborného 
vedení zahradním architektem, jak je uvedeno na webových stránkách 
www.vikendotevrenychzahrad.cz. Je to důkaz nadšení a toho, že když se chce, jde to. 

Z nevzhledného prostoru vytvořit něco pěkného.  
 
 U nás sice takováto zahrada zatím není, ale u mnohých domů a prostranství je 

vidět, že snaha o zvelebení venkovních prostor květinami, keři, rostlinami i různými 
doplňky a dekoracemi je veliká a vytváří tak potěchu nejen našemu oku, 
ale i kolemjdoucím, projíždějícím a turistům. I ve veřejném prostranství najdeme 

místa, která se jednotlivci či skupiny snaží zvelebovat. Snad jim nadšení nadále vydrží 
a můžeme si přát, aby jich nadále přibývalo. A právě v tomto období je ten pravý čas 
obdivovat nejen rozkvetlou krásu kolem nás.  
 

   Přejeme krásné a klidné léto.     redakce 
_________________________ 
Titulní strana – Penzion ve Vlčkovicích – současnost a minulost  

  (Spodní foto - 12. 12. 1961 budova otevřena jako prodejna smíšeného zboží. Hospoda otevřena v roce 1962.) 
__________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

Penzion U Vlka ve Vlčkovicích 
 

 Začínáme, takže se učíme, jak na to. Chtěli bychom docílit toho, abychom mohli 
sloužit především místním, ne jen spoléhat se na projíždějící. Proto jsme nastavili 
snad příznivé ceny. Dnešní doba není pro tento způsob podnikání zrovna ideální, 
viz vládní balíček atd...  
 

Chtěli bychom Vás informovat 

alespoň o OTEVÍRACÍ DOBĚ na následující 3 měsíce: 

 

červen: pátek a sobota 11 – 22 hodin 

     neděle 11 – 18 hodin 

 

červenec a srpen: otevřeno denně (snad to dopadne) 
 
 

Budeme mít radost, když místní spolky a sdružení budou chtít využít 
naše zázemí, včetně kulečníku a kurtu pro tenis, volejbal a nohejbal. 
 

Protože zatím nemůžeme plánovat moc dopředu, aktuální informace budou 
průběžně na https://www.penzion-u-vlka.cz/cs/. 
 
Kdyby chtěl někdo z místních brigádnicky vypomoci při vaření a výdeji 

jídel a úklidu, volejte prosím p. Lenku Olešovou tel. 734 184 648. 
             Richard Mráz 

https://www.penzion-u-vlka.cz/cs/
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          Stejná budova asi v 90. letech. 

 

               

     Budova před prodejem současnému majiteli. 

 

Vážení spoluobčané, chalupáři,  
 
s příchodem léta se opět připojuji s několika řádky do našeho zpravodaje. 

A začnu hned s tím, co se od posledně rozhodlo v zastupitelstvu a udělalo na úřadě. 
Intenzivně jsme zapracovali na žádostech na fotovoltaické elektrárny a podali jsme 
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jich hned několik. Plánujeme umístit fotovoltaické panely a využívat elektřinu 
na budově školy, budově úřadu městyse, na prodejně, na hasičárně, na kulturním 
domě, na budově čističky odpadních vod a na kulturním domě ve Vlčkovicích. 

Na instalace je možné získat až 95 % dotaci a na instalaci máme až pět let. Na těchto 

budovách budou instalovány elektrárny s výkonem přibližně 100 kWp. Plánujeme 
využít vyrobenou elektřinu v těchto budovách, ukládat ji do baterií a případné 
přebytky prodávat do sítě. Součástí projektu bylo i zpracování energetické koncepce 
v ceně 388.000,- Kč. Na zpracování této koncepce jsme také žádali o dotaci a již nám 
byla přidělena a to ve výši 350.000,- Kč.  

Byla podána žádost o dotaci na rekonstrukci objektu bývalé hospody 
na multifunkční dům s ordinací lékaře. Projekční odhad ceny rekonstrukce je 
přibližně 16.500.000,- Kč. U této stavby ještě podáme žádost na zateplení spolu 
s kulturním domem a také tolik potřebnou novou fasádu. Jsou to sice nemalé peníze, 
ale všichni se jistě shodneme na tom, že tato budova není dobrou vizitkou náměstí. 

Z dalších dotací jsme byli úspěšní u Pardubického kraje na vybavení jednotky 

sboru dobrovolných hasičů obce a to ve výši 40.000,- Kč na pořízení navigačního 
tabletu a radiostanice. 

A také jsme od Pardubického kraje obdželi dotaci ve výši 150.000,- na 1. etapu 
rekonstrukce sloupu Panny Marie Immaculaty na náměstí. 

I příprava nových stavebních parcel se blíží ke konci. V současné době 
uvažujeme o nákupu traktorbagru na přípravu komunikace a sítí u nových parcel. 

Vybudování komunikace a sítí svépomocí nám sice přidělá mnoho starostí, ale ušetří 
spoustu finančních prostředků. Když se vše povede, zahájíme již o prázdninách 
budování komunikace. 

Někteří jste si všimli, že řežeme mnoho dřeva na trámy, latě a prkna. Chystáme 
se letos opravit střechu na budově prodejny, do níž již mnoho let při prudkých deštích 

a jarních táních zatéká. Střechu také prodloužíme nad vstupní schody, aby nám sníh 

v zimě neohrožoval zákazníky. V průběhu léta se chystáme vybudovat chodník přes 
park a také úpravu parku. Chodník oceníme hlavně v zimě, kdy bude snadnější ho 
udržovat lépe, než chodník u silnice a bude bezpečnější cestou pro naše školáky. 

Také proběhlo několik jednání k pozemkovým úpravám, které probíhají 
ve Vlčkovicích a v současné době začínají v Petrovičkách. 

Rád bych závěrem poděkoval organizátorům - Sboru dobrovolných hasičů a také 

všem, co pomohli zajistit tradiční soutěže mladých hasičů, poté soutěže dospělých 
a dorostu. Poděkování patří našim dětem a jejich vedoucím za reprezentaci našeho 
městyse. A děkuji i Volnočasovému spolku Dolany za uspořádání čarodějnic a stavění 
máje. 
 To je z mé strany vše. Pokud Vás zajímá i něco dalšího… stavte se… 

 

 Přeji Vám všem slunečné léto, pohodové dovolené a krásné prázdniny. 
         

       Váš starosta 
         

  
 

Zápis č. 3 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 16. 3. 2023 

 

Přítomní zastupitelé: 
Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3) - omluven, Martina Jirčíková (4), 

Tomáš Novotný (5) - omluven, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7) - omluven, Lenka 
Sokolíková (8), Ing. Roman Studený (9)  
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Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

Činnost úřadu městyse - dokončování kácení dřevin k soše Jana Nepomuckého, příprava dotací 
na FVE, řešení vody a kanalizace ke stavebním pozemkům, jednání ohledně směny lesa 

v Petrovičkách, bude probíhat kacení lesa u Štěpánových, jednání se SŽDC ohledně nátoku vody 
za č. p. 109 a pozemků v Dolanech. 

 
Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a) Dodatek ke smlouvě s PAK  
SM seznámil zastupitele s dodatkem č. 1 ke smlouvě o podmínkách provedení stavby 

S/OM/3249/18/MH ze dne 22. 10. 2018, jehož předmětem je modernizace silnice II/311 
Mladkov – Jablonné nad Orlicí ve stávající šířce vozovky.  

ZM schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě o podmínkách provedení stavby S/OM/3249/18/MH 
ze dne 22. 10. 2018 a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

 
b) Rozpočtové opatření  

Účetní městyse předkládá rozpočtová opatření č. 1/2023 a č. 2/2023. Starosta městyse seznámil 
přítomné se zněním rozpočtových opatření, která budou přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  

ZM bere na vědomí Rozpočtová opatření č. 1/2023 a č. 2/2023.  
 
c) Kronikář městyse  

SM informoval o jmenovaní kronikářů pana xxxxxxxxx xxxxxxx pana xxxxxx xxxxxx dne 25. 2. 
2015, kteří se této činnosti nevěnují. Navrhuje jejich odvolání a jmenování nového kronikáře 

pana Miloše Tarašku.  
ZM odvolává kronikáře pana xxxxxxxxx xxxxxxx a pana xxxxxx xxxxxx.  

ZM jmenuje kronikáře pana Miloše Tarašku.  
 

d) Účetní závěrka a Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2022  
Ředitelka ZŠ a MŠ Mladkov předkládá zastupitelstvu Zprávu o provedené fyzické inventarizaci 

a Hospodářský výsledek za rok 2022, který činí 109 595,19 Kč a žádá o převedení částky 
100 000,- Kč do rezervního fondu a částky 9 595,19 Kč do fondu odměn. Ředitelka také 

předložila ke schválení Účetní závěrku za rok 2022. SM seznámil zastupitele s předloženými 
dokumenty. Účetní závěrka a Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ jsou přílohou č. 3 zápisu 

ze zasedání.  
ZM schvaluje Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2022, který činí                  

109 595,19 Kč a jeho rozdělení 100 000,- Kč do rezervního fondu a 9 595,19 Kč do fondu 
odměn.  

ZM schvaluje Účetní závěrku ZŠ a MŠ Mladkov za rok 2022 bez výhrad.  
 

e) Dotace a projekty městyse  
SM podal informaci o možnosti instalace fotovoltaických elektráren a tepelných čerpadel 

na budovách městysu Mladkov, včetně cenové nabídky na zpracování dokumentů pro podání 
žádosti o dotaci a také přípravu, správu a podání samotné žádosti o dotaci. Jedná se o FVE + TČ 

na budovu č. p. 40 – kulturní dům Vlčkovice, FVE na budovu hasičské zbrojnice v Mladkově, 
FVE + TČ na budovu jednoty v Mladkově, FVE + TČ na budovu OÚ v Mladkově a FVE + TČ 

na budovu ZŠ v Mladkově předloženou Jakubem Rýpalem z Podolí.  
Dále SM navrhuje zhotovitele Místní energetické koncepce městyse Mladkov firmu AB Solartrip 

s.r.o Vsetín.  
ZM schvaluje smlouvu na zajištění Energetického posudku, Průkazu energetické náročnosti 

budovy a s tím souvisejících dokumentů spojených s přípravou projektu k podání žádosti 
o dotaci na výměnu zdroje vytápění a fotovoltaický systém v budově č.p. 40 – kulturní 

dům ve Vlčkovicích se zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.  

ZM schvaluje smlouvu na zpracování žádosti o dotaci a administrace spojená s přípravou 
projektu k podání žádosti o dotaci na výměnu zdroje vytápění a fotovoltaický systém 

v budově č.p. 40 – kulturní dům ve Vlčkovicích se zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí 
a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  
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ZM schvaluje smlouvu na zajištění Energetického posudku, Průkazu energetické náročnosti 

budovy a s tím souvisejících dokumentů spojených s přípravou projektu k podání žádosti 
o dotaci na fotovoltaický systém v budově hasičské zbrojnice v Mladkově se zhotovitelem 

Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  
ZM schvaluje smlouvu na zpracování žádosti o dotaci a administrace spojená s přípravou 

projektu k podání žádosti o dotaci na fotovoltaický systém v budově hasičské zbrojnice 
v Mladkově se zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje starostu podpisem 

smlouvy. 
 

ZM schvaluje smlouvu na zajištění Energetického posudku, Průkazu energetické náročnosti 
budovy a s tím souvisejících dokumentů spojených s přípravou projektu k podání žádosti 

o dotaci na výměnu zdroje vytápění a fotovoltaický systém v budově prodejny v Mladkově 
se zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

ZM schvaluje smlouvu na zpracování žádosti o dotaci a administrace spojená s přípravou 
projektu k podání žádosti o dotaci na výměnu zdroje vytápění a fotovoltaický systém 

v budově prodejny v Mladkově se zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje 
starostu podpisem smlouvy.  

ZM schvaluje smlouvu na zajištění Energetického posudku, Průkazu energetické náročnosti 
budovy a s tím souvisejících dokumentů spojených s přípravou projektu k podání žádosti 

o dotaci na výměnu zdroje vytápění a fotovoltaický systém v budově OÚ v Mladkově se 
zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  
ZM schvaluje smlouvu na zpracování žádosti o dotaci a administrace spojená s přípravou 

projektu k podání žádosti o dotaci na výměnu zdroje vytápění a fotovoltaický systém 
v budově OÚ v Mladkově se zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje starostu 

podpisem smlouvy.  
 

ZM schvaluje smlouvu na zajištění Energetického posudku, Průkazu energetické náročnosti 
budovy a s tím souvisejících dokumentů spojených s přípravou projektu k podání žádosti 

o dotaci na výměnu zdroje vytápění a fotovoltaický systém v budově ZŠ v Mladkově se 
zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

ZM schvaluje smlouvu na zpracování žádosti o dotaci a administrace spojená s přípravou 
projektu k podání žádosti o dotaci na výměnu zdroje vytápění a fotovoltaický systém 

v budově ZŠ v Mladkově se zhotovitelem Jakubem Rýpalem z Podolí a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.  

ZM schvaluje zhotovitele Místní energetické koncepce Městyse Mladkov, firmu AB 
Solartrip s.r.o. Vsetín a pověřuje starostu podpisem smlouvy. 

 
 

 

Došlé spisy a žádosti  
a) Žádost Albertinum  

SM seznámil s žádostí ALBERTINA, odborného léčebného ústavu v Žamberku o dotaci (daru, 
příspěvku) na provoz poskytované sociální služby ve výši 20 000,- Kč.  

ZM neschvaluje poskytnutí dotace (daru, příspěvku) pro ALBERTINUM, odborný léčebný 
ústavu v Žamberku.  

 
b) Žádost Anděla  

SM seznámil s prosbou o poskytnutí sponzorského daru na provoz Domova Laudon, který je 
soukromým zařízením, poskytujícím pobytové a ubytovací služby pro seniory, jehož zřizovatelem 

je nezisková organizace Anděla – sociální družstvo v Albrechticích. Důvodem je pobyt jedné 
občanky městyse Mladkov v posledních letech.  

ZM neschvaluje poskytnutí sponzorského daru příspěvek na provoz Domova Laudon 
pro neziskovou organizaci Anděla – sociální družstvo v Albrechticích.  

 
Diskuse a usnesení  

pí. M. Beňová- táže se, na instalaci svodidel a opravu lampy v Petrovičkách.  
p. R. Studený- budeme řešit údržbu a posyp komunikace v zimním období vzhledem k zvýšenému 
provozu, s tím poptáme i možnost instalace svodidel. Opravu lampy přislíbil elektrikář, bude mu to 
připomenuto.  
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pí. M. Beňová- táže se, na možnost odstranění spadlého stromu přes cestu nad skálou, na cestě 
od mlýna k nádraží.  
p. R. Studený- požádá o odstranění pana xxxxxx xxxxxx.  
pí. M. Beňová- táže se, na nefunkčnost hodin na kostele z jedné strany.  
p. R. Studený- řešeno s panem xxxxx xxxxxxx st., je potřeba zakoupit nový elektromagnet 
a provést výměnu místním elektrikářem panem xxxxxxxxxxx xxxxxxxx, který to převzal po panu 
xxxxxxxxx.  
 
pí. M. Beňová- táže se, na vlastníka pozemku po zbouraném domu u nádraží.  
p. R. Studený- pozemek je SŽDC a máme o něj požádáno.  
pí. M. Beňová- táže se, na možnost ochrany spodní části fasády na č. p. 85 vzhledem k její 
blízkosti u silniční komunikace a oslovení nájemníka ohledně topení.  
p. R. Studený- budeme řešit v rámci rekonstrukce silnice. Nájemník se opětovně osloví.  
pí. M. Beňová- táže se, na již zpracované návrhy místních parků a jejich obnovu vlastními silami.  
p. R. Studený- najde návrhy a poskytne k nahlédnutí.  
 

pí. I. Fendrichová- táže se, na možnost přemístění držáku na májku k dětskému hřišti nebo 
k autobusové zastávce.  
p. R. Studený- koukneme na možnosti obecních pozemků.  
pí. I. Fendrichová- táže se, na poskytnutí sponzorského daru na střešní krytinu altánu pro spolek 
ochránců přírody a terénní úpravy. 
p. R. Studený- požaduje předložení konkrétního návrhu.  
pí. L. Sokolíková- táže se, na možnost pořízení regálů do KD ve Vlčkovicích.  
p. R. Studený- navrhuje domluvit se s panem xxxxxxx xxxxxx na výrobu uzavíratelné, nejlépe 
uzamykatelné skříně s dvířky.  
pí. L. Sokolíková- táže se, na možnost opravy místní komunikace u kontejnerů ve Vlčkovicích.  
p. R. Studený- na opravy silnic jsou peníze rozpočtovány.  
pí. L. Sokolíková- táže se, na instalaci lavičky u rozcestníku na horním konci Vlčkovic.  
pí. M. Jirčíková- připojuje se s nákupem lavičky na autobusovou zastávku ve Vlčkovicích.  
p. R. Studený- navrhuje navštívit firmu Kovo Krab, vybrat si a instalaci provedou zaměstnanci 
městyse.  
pí. L. Sokolíková- táže se, na opravu hřbitovní zdi ve Vlčkovicích.  
p. R. Studený- zatím není v plánu, koukneme zda nejsou vypsány dotace.  
pí. L. Sokolíková- táže se, na průtok vody přes silnici ve Vlčkovicích při jarním tání nebo velkých 
deštích.  
p. R. Studený- propustek u silnice je stále ucpaný, bude prověřeno.  
pí. L. Pohanková- táže se, na vlastnictví pozemku u pumpy na horním konci Vlčkovic.  
p. R. Studený- bude prověřeno.  
 

pí. L. Pohanková- táže se, na možnost opravy dětského hřiště v Mladkově, dovoz písku 
do pískoviště a opravu laviček.  
p. R. Studený- zřejmě budeme muset oslovit firmu.  
pí. xxxxxxxxxxx- táže se, na pořízení lavičky na hřbitov v Mladkově.  
p. R. Studený- bude řešeno.  
pí. xxxxxxxxxxx- táže se, na tekoucí vodu od Hinterwinklu.  
p. R. Studený- mělo se řešit již na podzim, bude svedeno po soukromém pozemku do místního 
potoka.  
pí. xxxxxxxxxxx- táže se, zda je městys Mladkov informován o výlukách Leo Expres.  
p. R. Studený- v loňském roce ano, o poslední výluce nebyla podána informace.  
 
pí. xxxxxxxxxxx- táže se, na obnovu cedule Gudrun Pausewang na náměstí a doplnění data 
narození a úmrtí.  
p. R. Studený- pohledá, zda jsou na úřadě prvotní podklady k výrobě cedulí.  
pí. xxxxxxxxxxx- táže se, na nápady příspěvků a aktualit do Zpráv z Mladkova a žádá 
o domluvení schůzky s panem Bohuslavem Matoušem ohledně stránek www.zpravyzmladkova.cz  
p. R. Studený - navrhuje z důvodu duplicity zvážit zrušení, či znepřístupnění těchto webových 
stránek. 
 



8 
 

Zápis č. 4 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 3. 5. 2023 

 
Přítomní zastupitelé: 

Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 
Tomáš Novotný (5)–odchod 17:30, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7), Lenka Sokolíková (8), 

Ing. Roman Studený (9)  

  
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  
Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  

 
Činnost úřadu městyse – jsou podány žádosti na FVE, přišel příslib z PAK na 150 000,- Kč 

na opravu sloupu, dále přišla smlouva na dotaci od PAK na pořízení vybavení výjezdové skupiny, 
proběhlo výběrové řízení na projektanta cyklostezky Celné – Mladkov – Lichkov, probíhají práce 

na vodovodu, dořešovala se žádost na FVE na ČOV 
 

Organizační a majetkové záležitosti městyse  
a) Rozpočtová opatření  

Účetní městyse předkládá rozpočtová opatření č. 3/2023 a č. 4/2023. Starosta městyse seznámil 
přítomné se zněním rozpočtových opatření, která budou přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  

ZM bere na vědomí Rozpočtová opatření č. 3/2023 a č. 4/2023.  
  
b) Uzavření mateřské školy v době prázdnin  

Mateřská škola v době letních prázdnin bude uzavřena v termínu od 3. 7. do 18. 8. 2023 
z důvodu čerpání dovolené. Provoz bude zahájen dne 21. 8. 2023.  

ZM schvaluje uzavření MŠ v době letních prázdnin v termínu od 3. 7. do 18. 8. 2023.  
 

c) Prodej a pronájem pozemků  
c1) Žádost koupi pozemku pan xxxx xxxxx  

Pan xxxx xxxxx žádá o prodej p. p. č. 1051/6 o výměře 48 m2 vzniklé na základě GP                   
č. 504-27/2023, dále p. p. č. 116/2 o výměře 25 m2 a 1150/2 o výměře 25 m2 a k vyrovnání 

cesty nabízí p. p. č. 118 o výměře 9 m2 v k. ú. Mladkov. Byla provedena pochůzka pozemku 
zastupiteli. Záměr prodeje byl vyvěšen na úřední desce.  

ZM schvaluje prodej p. p. č. 1051/6 o výměře 48 m2, p. p. č. 116/2 o výměře 25 m2 
a 1150/2 o výměře 25 m2, v k. ú. Mladkov za cenu 100 Kč/m2 a náklady spojené 

s převodem pro pana xxxxxx xxxxxx a koupi p. p. č. 118 o výměře 9 m2 v k. ú. Mladkov 
od pana xxxxxx xxxxxx pro Městys Mladkov.  

 
c2) Žádost o zpevnění části pozemků a koupi částí pozemků manželé xxxxxxxxxx  

Manželé xxxxxxxxxx žádají o zpevnění části pozemků p. p. č. 182/1, 362/1, 364, 642/9, 666/2 
v k. ú. Petrovičky u Mladkova o výměře cca 70 m2. Na předmětných pozemcích je obecní cesta, 

která je přístupovou cestou k chatě. Navrhují provést štěrkový zhutněný kryt penetračním 
prostřikem. Na opravu přispějí částkou 20 000,- Kč, případně zaplatí povrchovou úpravu 

penetračním prostřikem.  
Dále žádají o koupi částí p. p. č. 364, 666/2, 362/1 a 182/1 v k. ú. Petrovičky u Mladkova, 

které jsou mimo obecní komunikaci a jsou v okolí rekreační chaty.  
 

Pan Ing. xxxx xxxxxxx podává námitku k prodeji částí p. p. č. 364, 666/2, 362/1 a 182/1            
v k. ú. Petrovičky u Mladkova, jelikož přejezd přes tyto pozemky několikrát ročně využívá 

k převezení těžkých břemen na svou zahradu p. p. č. 366 a zároveň upozorňuje na kanalizační 
šachtu na severní špici p. p. č. 364 v k. ú. Petrovičky u Mladkova.  

Pan xxxxxxxx xxxxx žádá o koupi p. p. č. 362/1 v k. ú. Petrovičky u Mladkova za účelem užívání 
a údržby stavby č. p. 55 v k. ú. Petrovičky u Mladkova.  

Byla provedena obchůzka pozemků zastupiteli.  
ZM neschvaluje prodej částí p. p. č. 364, 666/2, 362/1 a 182/1 v k. ú. Petrovičky 

u Mladkova a povoluje zpevnění části pozemků p. p. č. 182/1, 362/1, 364, 642/9, 666/2 
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v k. ú. Petrovičky u Mladkova o výměře cca 70 m2 na vlastní náklady manželů 

xxxxxxxxxxx. 
 
c3) Žádost o koupi pozemku manželé xxxxxxxx  
Manželé xxxxxxxx žádají o koupi p. p. č. 5471 v k. ú. Mladkov o výměře 205 m2, kterou předchozí 

majitel oplotil, aniž by mu patřil. Byla provedena obchůzka pozemku zastupiteli.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje p. p. č. 5471 v k. ú. Mladkov o výměře 205 m2.  

 
Došlé spisy a žádosti  

a) Žádost paní xxxxxx xxxxxxxx  
Paní xxxxxx xxxxxxxx, jako vlastník lesních pozemků p. č. 5362, 5372 v k. ú. Mladkov 

upozorňuje na velmi špatný stav (hlubokou erozní rýhu) přístupové cesty p. č. 5371 a žádá 
o vyjádření na zajištění nutné opravy z důvodu sjízdnosti běžnými dopravními prostředky. 

Dále navrhuje zvážení převodu na Lesy České republiky, s. p., které zde vlastní většinu lesních 
pozemků a Městys Mladkov zde lesní pozemky nevlastní.  

ZM bere na vědomí žádost paní xxxxxx xxxxxxxx. 
 

b) Žádost pana xxxxxx xxxxxxxx a paní xxxxx xxxxxxxx  

Pan xxxxx xxxxxxxx a paní xxxxx xxxxxxxx žádají o úpravu příjezdové cesty k rodinným domům 
č. p. 51 a č. p. 53.  

ZM bere na vědomí žádost pana xxxxxx xxxxxxxx a paní xxxxx xxxxxxxx.  
 

c) Žádost HZS  

Hasičský sportovní klub Ústí nad Orlicí, z. s. žádá o poskytnutí daru na účely požární ochrany, 
tělovýchovné a sportovní aktivity.  

ZM schvaluje poskytnutí daru ve výši 10 000,- Kč Hasičskému sportovnímu klubu Ústí 
nad Orlicí, z. s. a pověřuje starostu podpisem darovací smlouvy.  
 

d) Žádost AUDIOHELP z. s.  
AUDIOHELP z. s. žádá o finanční podporu jejich služeb pro sluchově postižené osoby. Za občany 

jezdí jednou měsíčně do Králík a po dohodě i domů.  
ZM neschvaluje finanční podporu pro AUDIOHELP z. s.  
 

e) Dotace PAK  
Pardubický kraj schválil pro městys Mladkov poskytnutí účelové dotace na pořízení zásahového 

tabletu s příslušenstvím a radiostanic s příslušenstvím do výše 70 % z celkových nákladů, 
maximálně do výše 40 000,- Kč.  

ZM schvaluje smlouvu o poskytnutí účelové dotace na pořízení zásahového tabletu 
s příslušenstvím, radiostanic s příslušenstvím a pověřuje starostu podpisem smlouvy. 

 
Diskuse a usnesení  

p. R. Studený- projednání opravy místní komunikace ve Vlčkovicích  
pí. M. Jirčíková- táže se, na možnost odchytu toulavého psa ve Vlčkovicích.  
p. R. Studený- vyšle obecní zaměstnance a poté případně zavolá Městskou policii k odchytu.  
p. x. xxxxx- táže se, na potrhanou folii u dětského hřiště ve Vlčkovicích.  
p. R. Studený- řeší se, bude se dávat nová a musí se znovu zasadit vytrhané rostlinky.  
pí. x. xxxxxxx- táže se, na možnost pořízení nabídnuté kopírky od pana Petra Hejtmánka, na tisk 
různých propagačních letáků např. Retrovesnička apod.  
p. R. Studený- s přestěhováním do klubovny a pořízením tonerů pomůžeme.  
pí. x. xxxxxxx- táže se, kdy se započne s demolicí č. p. 127.  
p. R. Studený- dodělává se projekt na bytový dům, který bude stát na příslušné parcele, demolici 
přislíbili místní hasiči.  
pí. M. Beňová- táže se, na projekt na hospodu.  
p. R. Studený- projekt je téměř dokončen.  
pí. M. Beňová- táže se, na projekt a sítě k novým pozemkům.  
p. R. Studený- je přislíbeno dokončení do konce měsíce. 
 
Poznámka: Výpisy z jednání zastupitelstva neprošly jazykovou korekturou. Jedná se o text převzatý z webových stránek 
městyse.    
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  4. května 2023  Klára Monika Cejnar 
   
  „Mateřská láska! Ach, ta nezná hranic!  
  Je jako fontána, jejíž pramen nikdy nevyschne.“ 
           Marguerite Gardiner 
 

 
    
 
 
 
 

  9. dubna   Všetičková Anna   80 let 
  10. dubna   Kočí Karel    80 let 
  14. dubna   Theimer Milan   70 let 
  25. dubna   Staněk Rostislav   60 let 
  28. dubna   Studená Božena   82 let 

  4. května   Kožnar Jan   84 let 
  12. května   Tomáš Stanislav   83 let 
  12. května   Schöndorf Josef   65 let 
  4. června   Kapaczová Věra   80 let 
 
 Jediným učitelem, kterému se sem tam podaří někoho vychovat, je život.         
              Laub 

 

 
 

  Karel Mareš  74 let 
  Vladimír Novotný 85 let 
  Zdeněk Stojan  77 let 

 

 

 
Vzpomínka na paní Danu Veverkovou 
 

To, že čas rány hojí, je jen pouhé zdání 
stále je v srdci bolest a tiché vzpomínání.  

 
Dne 28. června 2023 uplynulo již 5 let od doby,  

kdy nás navždy opustila naše milovaná maminka a babička  
paní Dana Veverková. 

 
Stále vzpomíná a nikdy nezapomene rodina. 
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Mateřská škola Mladkov 
 

 Zdravíme Vás opět u zpráv z naší 

mateřské školky. Konečně jsme se dočkali 
jara, i když v letošním roce přicházelo docela 
pomalu. Na procházkách se děti seznamovaly 
s posly jara a učily se názvy všech kytiček, 
které na nás vykukovaly místy ještě skrze 
zbytky sněhu. Ve školce si vyzkoušely práci 

zahradníka a nasely si do truhlíku semínka 

ředkviček. Také jsme děti seznamovali 
s knížkami a při té příležitosti jsme navštívili 
místní knihovnu. Povídali jsme si o zvířátkách 
na statku a o tom, kdo má doma jaké zvířecí 
mazlíčky. 

  
 Před Velikonocemi jsme si společně 
s rodiči vytvořili všelijaké velikonoční 
dekorace a nabarvili vajíčka. V polovině 
dubna se šli naši předškoláci podívat 
do základní školy, jelikož se jim blížil termín 

zápisu, na který se pilně připravovali a poté 
byli všichni  19. 4. 2023 úspěšně zapsáni. 
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Nesmím zapomenout, jak jsme si povídali o dopravních prostředcích a o tom, jakým 
způsobem se mají všichni řidiči, ale i chodci správně chovat, pokud jsou účastníky 

silničního provozu. Koncem dubna jsme 

samozřejmě nemohli zapomenout na pálení 

čarodějnic, a proto jsme si za školkou opekli 
výborné párky, které dětem moc chutnaly. 
 
  

Dne 9. května jsme opět navštívili MŠ v Těchoníně, kde jsme shlédli loutkové 
divadelní představení o pirátech. Dále jsme se začátkem měsíce května začali 
připravovat na besídku ke Dni matek, na kterou si děti nacvičily básničky, písničky 

a také tanečky. Věřím, že se to maminkám i babičkám líbilo, protože se děti opravdu 

moc snažily. 
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 V druhé polovině května, když se nám počasí už konečně umoudřilo, jsme 

otevřeli náš domeček s hračkami a děti radostně vyběhly na naší školní zahradu, 
kterou si také samy uklidily.  
  
 Rovněž musím zmínit, jak jsme si povídali o zoologické zahradě, jaká zvířátka 
tam najdeme a jak si děti vlastně ZOO představují. Jedno z posledních témat v tomto 
roce bylo i seznamování dětí s vesmírem a hlavně povídání o mimozemšťanech. 

Je vidět, že mají opravdu velkou fantazii. 
 
 Bylo mi potěšením Vás seznámit s dosavadní činností naší školky. 
                                                                                        
         Za MŠ Mladkov Lenka Kramářová 

 

 

Cesta za pokladem se skřítkem Vítkem 
 

 Ve čtvrtek 1. 6. na Mezinárodní den dětí přišel do mateřské 
školy dopis. Poslal nám ho skřítek Vítek, který bydlí v lese, 
ale ve kterém, to nám neprozradil. Proto pro nás připravil cestu 
až k jeho domečku, kde najdeme nápovědu ke skrytému pokladu. 

Ale jak k němu trefíme?  
Podle hádanek v dopisu přeci! 
Jupí, a hurá za pokladem!  
 

 Hádanky nás zavedly k lesu 
u železničního mostu a odtud už 

jdeme po červených fáborkách. 
Cestou však musíme plnit také 
úkoly (házení šiškami, poznat 
strom, zpívat, dobře se schovat, udělat dřepy, 
ale i vědět, proč na podzim opadává listí a jak 
vzniká duha). Hotovo, vše splněno!  

 
Úkoly nás zavedly až k prameni knížete Rostislava, 
kde máme hledat domeček skřítka Vítka. Máme ho!  

Ještě rozluštit poslední hádanku s pavučinou a už 
víme, že hledat poklad máme na školní zahradě. 
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A co jsme našli? Jahodové šampaňské, medaile se skřítkem, bublifuky, autíčka 
a kapesní baterky. Skřítku Vítku, moc děkujeme za krásnou cestu za pokladem 
a snad příští rok ahóóój! 
           Pavla Derková, Dis. 
 

  

Tajný výlet s překvapením 
 

V pátek 2. 6. nás čekal ještě tajný výlet s překvapením. A kam jdeme?  

Už tam budeme? Zase nic nevíme . 
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Jdeme cestou necestou, polem nepolem až do 
Vlčkovic, kde na nás čeká zmrzlinové překvapení. 
Mňam, to byla dobrota! 

       

 Velké poděkování patří majitelům „U nás na 
vyhlídce“, protože dětem i nám učitelkám dali zmrzlinu 
jako dárek ke Dni dětí. Moc děkujeme!!!  

 
      Pavla Derková, Dis. 

 
 
 

Výlet na zámek 

Potštejn 
 

Ve středu 7. 6. jsme společně 
s Mateřskou školou Těchonín 
jeli autobusem na zámek 

Potštejn, kde nás uvítal 
kašpárek. Po malé svačince jsme šli do parku, kde jsme plnili úkoly jako 

např. rozesmát smutné princezny, 

udržet rovnováhu nebo napsat dopis 
hraběnce pomocí brka a inkoustu.  
 
Po návratu na zámek navštěvujeme 
„Pohádkov“, kde máme poznat deset 
pohádek. Poté se seznamujeme 

s komornou Dorkou, která nás provádí 
po zámku. Až najednou uslyšíme křik!  

  
To je paní hraběnka! Můžeme ji 
navštívit, ale musíme být úplně potichu. 
Je totiž hodně churavá, leží v posteli, 

naříká a má veliké trápení. Střídají se 
u ní lékaři a ranhojiči z celé země 
a nikdo nemůže přijít na to, proč je tak 
pobledlá. Nepomáhá čerstvý vzduch ani 
obklady. A co třeba bylinná koupel? 
Jdeme to vyzkoušet!  

 
Mezi dětmi si vybírá Péťu jako 

pomocníka s koupelí. Hraběnce je lépe 
a jelikož je v negližé, pomáháme jí 
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s výběrem šatů. Ještě paruku 
a nezapomenout napudrovat obličej 
na bílo. No, s bílým obličejem podle 

Damiho vypadala spíš jako sněhulák .  

 
V zámku se ještě seznamujeme se synem 
a dcerou hraběnky, zpíváme jim 
společnou písničku a na závěr se učíme 
tančit jejich tanec. Před odjezdem ještě 

v parku stihneme lekce v šermu a hurá 
jedeme domů.  
    Pavla Derková, Dis. 
 
 
 
 

                

Naši mladkovští žáci - "malíři" - opět vítězí ve výtvarné 
soutěži 
 

 V minulém roce vyhlásil Národní památkový ústav ČR, územní odborné 

pracoviště v Pardubicích, novou výtvarnou soutěž, kde se měly ztvárnit přírodní krásy, 
národní památky a také dominanty našeho Pardubického kraje – podobně jako 
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v roce 2018. Této soutěže se zúčastnila i naše škola. A naši "malíři" byli opět velmi 
úspěšní.   
 

V kategorii Ia základních 

škol jsme vyhráli všechna 
první tři místa: první místo 
vyhrála Petra Malošková s 
malbou zříceniny hradu 
Potštejn, druhé místo 

obsadil Toník Filip s 
kresbou Kaple sv. Jana 
Nepomuckého a na třetí 
místo dosáhl Michael Filip, 
který namaloval tvrz 
Boudu. V kategorii Ib 

vyhrál první místo Ondřej 
Janča, který namaloval 
Kramářovu chatu na 
Suchém vrchu. 
 
 Všem našim vítězům 

byly ceny slavnostně 

předány ve středu 7. června 
2023 u nás ve škole. 

Součástí předávání cen všem vítězům byla i edukační 
hodina, nazvaná písařská a pečetní dílnička, kde si 

všichni žáci mohli zkusit napsat své jméno jiným typem písma než tím, co se učí 

ve škole, a navrhnout si svoji vlastní pečeť. 
  

 Za vítěze i celou školu patří naše poděkování panu starostovi Romanu 
Studenému, který našim výhercům této soutěže zajistil za odměnu možnost návštěvy 
našeho krajského města. V Pardubicích jsme si prohlédli zámek a jeho okolí, 
hokejovou ČEZ arénu, Zelenou bránu, Pernštýnské náměstí, divadlo. Tento krásný 
den jsme zakončili dobrou zmrzlinou a „nějakou baštou v mekáči“ – tedy 

v McDonaldu. 
         Libuše Jungvirtová, ZŠ Mladkov 
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Postřehy dětí ze školního výletu 
 

 
 

Viky K.: 

Ve čtvrtek 18. 5. jsme jeli se školou na výlet do Prahy. Viděli jsme spoustu památek. 
Například Staroměstský orloj, Karlův most a Pražský hrad. Tam jsme viděli výměnu 
hradní stráže, která se mi moc líbila. 
 

Toník: 

Cestou do Prahy jsem viděl větší autobus, než ve kterém jsme jeli my. Vystoupili jsme 
u hlavního nádraží. V podchodu nádraží vystavovali auto, které kdysi dávno jezdilo 
po kolejích. Došli jsme na Václavském náměstí, kde stojí socha svatého Václava. 

Dále jsme navštívili Staroměstský orloj, Karlův most, Prašnou bránu, katedrálu 
svatého Víta, Pražský hrad se zahradou. Nejvíc se mi líbila výměna hradní stráže a jak 

přistává letadlo. 
 
Ondra K.: 

Na výlet do Prahy jsem se moc těšil. Cesta autobusem byla moc dlouhá. Nejvíc se mi 
líbil orloj. V rychlém občerstvení jsem si dal sýrový burger. Praha je moc hezké město. 
Zaujala mě socha svatého Václava. Na řece Vltavě plavala spousta kačen. Rád se 

do Prahy znovu podívám. 
 
Michael: 

Vystoupili jsme v Praze u hlavního nádraží. Byli jsme na Václavském náměstí u sochy 
svatého Václava. Na Staroměstském náměstí jsme pozorovali orloj. Viděli jsme 
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Prašnou bránu a Karlův most. Prohlédli jsme si katedrálu svatého Víta. Na Pražském 
hradě jsme pozorovali výměnu hradní stráže. 

 

 
 

Týna: 

Výlez do Prahy byl pěkný. Cesta byla dlouhá. Praha je pěkná a velká. Viděla jsem 
spoustu památek. Karlův most, Čertovku, Staroměstský orloj, hradní stráž. Počasí se 

nám vydařilo. Svítilo sluníčko a bylo teplo. Navštívili jsme McDonald, kde jsem si dala 
hranolky a kolu. Bylo to moc dobré. Byl to pěkný den. 
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Sebík:  

Praha je hlavní město České 
republiky. Je v ní mnoho památek 

pojmenovaných podle krále Karla IV.  

Karlův most je lemován sochami a je 
určen pouze pro pěší.  
 
Pavlík: 

Se školou jsme navštívili Prahu. 

Nejvíc se mi líbilo na Pražském hradě 
a v Chrámu svatého Víta. Prošli jsme 
se po Karlově mostě a Václavském 
náměstí. Nejvíc mi chutnala zmrzlina. 
Nakonec jsme se všichni ve zdraví 
vrátili domů. 

 
Elenka: 

V Praze jsme chodili po památkách. 
Byli jsme na Karlově mostě, u orloje, 
kde bylo dvanáct apoštolů, 
a i v Chrámu svatého Víta. A dokonce 

i dvakrát v McDonaldu. A paní 
učitelky byly na nás hodné.  
Měla jsem ve skupině tři holky 
a udělaly jsme si takový klub. 
Asi u všech památek jsme se fotily, 

protože se nám všude líbilo. Děti si to v Praze užívaly. Někteří tam již byly a někteří 

dokonce poprvé. Všichni jsme byli smutní, když jsme se vraceli. Dá se říct, že jsme se 
i učili, protože Praha je hlavní město České republiky. A také tam sídlí náš prezident. 
 

1. a 3. ročník.: 

Od školy jsme odjížděli autobusem kolem 
sedmé hodiny. Naše první zastávka byla 

u sochy svatého Václava. Kdo chtěl, tak 
si nakoupil v McDonaldu. Nasvačili jsme 
se a fotili. Prošli jsme Václavským 
náměstím. Naše cesta pokračovala na 
Staroměstské náměstí ke Staroměstské 

radnici a orloji. Přesně v poledne jsme 

viděli apoštoly. U Husovy sochy jsme se 
opět najedli. Šli jsme přes Karlův most 
a pozorovali řeku Vltavu, viděli jsme 
Národní divadlo, Petřínskou rozhlednu, 
Pražský hrad a katedrálu svatého Víta. 
Nerudovou ulicí jsme kráčeli směr Hrad.  

V Chrámu svatého Víta jsme viděli velká 
barevná okna. Procházeli jsme si hradní 
nádvoří. Nakonec jsme prošli královskou 
zahradou, odkud byl nádherný výhled 

na Prahu. Šli jsme přes Jelení příkop, 
kam pro nás přijel autobus. 
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Kuba: Líbil se mi páv v zahradě. 
Terka: Chtěla bych tam jet znovu, 
bavilo mě to a líbilo se mi tam. 

Vanesska: Mně se líbil orloj, Karlův 

most a Pražský most. 
Ondra J.: Nejvíc se mi líbil Karlův 
most, socha svatého Václava a Pražský 
hrad. 
   Mgr. Soňa Filipová 

 

 
Zprávy z družiny 
 

Tři měsíce utekly jako voda a máme tu 
další zprávy. V družině proběhla 

soutěž „Družina má talent“. Přihlásilo 
se šest účastníků. Děti měly 

připravené tance, zpívání a dokonce 
i hru na akordeon. A jak to dopadlo? Na třetím místě se umístila Tereza Mráčková 
s tancem, na druhém Elena Severýnová též s tancem a na prvním Viktorka Mužíková 
s hrou na akordeon. Hlasovaly děti, ale i paní učitelky se zapojily.  

 
A co jsme podnikli dále? Děti podle 

připraveného receptu na nepečený dort 
začaly míchat, krájet ovoce a pokládat 
piškoty do dortové formy. Nechali jsme 

ztuhnout a druhý den se děti s chutí 
do dortu pustily. Byl tak dobrý, že se 
olizovaly až za ušima. 

 Co nás ještě čeká? No to 
nejdůležitější. Vyhodnocení celoroční 
soutěže „Harry Potter“, kdy sečteme 
kuličky jednotlivých kolejí, a nejlepší kolej 
s výsledky bude odměněna. 
          Lic. Eva Matoulková 
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Barevný týden 
 

 Už po několikáté v polovině června vyhlašuje školní jídelna pro žáky a personál 
školy akci “Barevný týden“, letos se budeme vybarvovat od 12. 6. do 16. 6.  

Na každý den máme  naplánovanou jinou barvu oblečení, doplňků, ponožek, šátků, … 
a to potom uvidíme ty barevné módní kreace, tu fantazii, které se meze nekladou. 
 
     Pondělí  červená   růžová 
     Úterý modrá     fialová 
     Středa žlutá       oranžová 

     Čtvrtek zelená     hnědá 
     Pátek bílá         černá 
 
Na konci školního roku bude pro všechny barevná odměna a už se budeme těšit 
na prázdniny. Ať jsou slunečné a pohodové. 

 

                                             Za školní jídelnu Prausová D. 
 

 

Vlčkovice 

 

Dětský den 
  

 ČČK ve Vlčkovicích pořádal 
v pátek 2. června 2023 od 17 hodin 

Dětský den. Pro děti byly připraveny 
různé soutěže, za které dostávaly sladké 
odměny.  

 
Nejvíce se líbila soutěž ve stříhání bonbónů, 
které visely na šňůrkách a děti si je 
stříhaly.  

 

Také nesměla chybět soutěž v přetahované 
lanem, kterou si děti náramně užily.  
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Na konec akce bylo pro rodiče a jejich 
ratolesti připraveno bohaté občerstvení.    
 

    Lenka Sokolíková 
 

 
 
 

 
 

 
Mladí hasiči 
 

V březnu jako každý 
rok jsme s dětmi plnili 
odznaky odborností.  

 
Splnili jsme následující 
odbornosti: 

 Preventista junior 

- Ondra J., Toník, Míša, Davča, Ondra K.  

 Strojník junior - Martínek, Barunka 

 Strojník - Míša, Natka  

 Cvičitel - Lůca  

 
Soutěží jsme letos odzávodili 
taky spoustu. Naším velkým 

tréninkem na okresní kolo 
byly dvoudenní závody 
ve Svatém Jiří, kde jsme 
spali ve stanech. Mladší zde 
obsadili 15. místo a starší 
21. místo.  

 

Našimi dalšími závody, 
kterých jsme se zúčastnili, 
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byly závody v Lukavici, kde starší žáci běželi požární útoky a také štafetu požárních 
dvojic, kde obsadili naši borci 11. místo.  
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 Okresní kolo hry Plamen se konalo 27. - 28. 5. zde v Mladkově. Na domácí půdě 
starší vybojovali 28. místo a mladší úctyhodné 25. místo. Jsme na naše výsledky 
patřičně hrdí, jelikož si nám větší množství závodníků polámalo končetiny a bohužel 

jsme tak-tak dali družstva dohromady.  

 
O dva týdny později se zde v Mladkově 
konalo také okresní kolo v dorosteneckých 
kolektivech. Na těchto závodech mohou 
soutěžit i družstva, i jednotlivci.  

My měli dvě zástupkyně v jednotlivcích, 
kteří soutěží v disciplíně 100 m 
s překážkami a běh s PHP:  

 Áďu Zvercovou, která v kategorii 

mladších dorostenkyň obsadila krásné 
7. místo 

 Nelču Michalčákovou, která vybojovala 

v kategorii středních dorostenkyň 

úžasné 3. místo a vybojovala si tím postup na krajské kolo, které nás čeká teď 
v sobotu 17. 6. 

 
Soutěže v přeboru jednotlivce na 60 metrů s překážkami obsahují celkem 9 závodů 
a naši borci zde vybojovali následující celkové výsledky:  
 

 Barunka Zvercová - 8. místo v kategorii mladších dívek (z celkových 50. závodnic)  

 Ondra Janča - 16. místo v kategorii mladších chlapců (z celkových 84. závodníků) 

 Marťas Langer - 23. místo v kategorii mladších chlapců (z celkových 84. závodníků) 

 Davídek Zverců -30. místo v kategorii mladších chlapců (z celkových 84. závodníků) 

 Míša Filipů - 31. místo v kategorii mladších chlapců (z celkových 84. závodníků) 

 Toník Filipů - 33. místo v kategorii mladších chlapců (z celkových 84. závodníků) 

 Ondra Kalášek - 81. místo v kategorii mladších chlapců, který běžel pouze dva 

závody  

 Natka Dušková - 45. místo v kategorii starších dívek (z celkových 92. závodnic) 

 Áďa Zvercová - 46. místo v kategorii starších dívek (z celkových 92. závodnic) 

 
 

Soutěže v přeboru jednotlivce na 100 m s překážkami v dorostu obsahuje celkem 
5 závodů a naše dorostenky se zde umístily na následujících celkových výsledcích:  

 

 Áďa Zvercová - 8. místo v kategorii mladších dorostenek (z celkových 21. závodnic) 

 Natka Dušková-18. místo v kategorii mladších dorostenek (z celkových 
21. závodnic) 

 Nelča Michalčáková-6. místo v kategorii středních dorostenek (z celkových 
28. závodnic) 

 Kája Scholzová -12. místo v kategorii starších dorostenek (z celkových 16. závodnic) 

 

        Ing. Martina Faltusová, vedoucí  MH  
        SDH Mladkov  

Poznámka redakce:  
 

Gratulujeme Nele Michalčákové k 3. místu okresního kola dorostu a zároveň 

k postupu do krajského kola dorostu Pardubického kraje. Přejeme mnoho zdaru 
i na kraji! 
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SDH Mladkov 
 

Ahoj Vám všem, 
 

 máme tu červen a venku se na nás konečně začalo usmívat sluníčko. Chladné 

počasí pomalu ustupuje a nás čekají krásné letní pohodové dny plné slunce 
a zanedlouho čas prázdnin, dovolených a odpočinku. Asi tu není nikdo, kdo by se 
netěšil… 
 A my si teď řekneme něco o práci SDH za poslední měsíce. 
19. dubna se uskutečnila okrsková schůze v Lichkově. Do okrsku 21 patří Mladkov, 
Studené, Lichkov a Těchonín. Zástupci jednotlivých SDH se zde schází, aby domluvili 

okrskovou soutěž, hovoří o práci v SDH a domlouvají se na další spolupráci. 
25. dubna proběhl již tradiční sběr železného šrotu. Hasiči odklízeli železo, které jim 
lidé připravili ke komunikacím a odváželi ho do sběrného dvora. 
17. 5. se naši muži a ženy zúčastnili okrskové soutěže v Lichkově. Družstva zde 

soutěžila v požárním útoku. Počasí bylo velmi chladné, a tak pořadatelé nestačili vařit 
kávu, čaj a horkou griotku na zahřívání. Ale i tak tu panovala dobrá nálada a také 

jste mohli ochutnat dobré domácí křapáče nebo klobásy. Naši muži i ženy zabojovali 
a získali 1 místa. 
 

 
 

No, a protože se na konci května jako každý rok pořádá dětská soutěž – Okresní kolo 

hry plamen, čekala nás práce. Tato soutěž, jak již všichni víte, je největší, 
kterou pořádáme a je také nejnáročnější jak na přípravu, tak i na zajištění obsluh. 
Také je potřeba dát celý areál po zimě do fungujícího stavu. Všude se uklízí, připravují 
se dráhy, celý areál je nutné posekat, kontrolují se překážky, zpravuje se vše, 
co po zimě přišlo k úhoně. Také se sepisuje vše, co je potřeba nakoupit a zajistit. 

No a v neposlední řadě navařit a zajistit obsluhy do výdejních okének. Vše to zabere 
spoustu času, ale když pak vše klapne, jak má, je to paráda. Tato soutěž je dvoudenní 
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a družstva dětí tu soutěží v různých disciplínách, včetně požárního útoku. Letos 
přijelo soutěžit 66 družstev a počasí jim přálo celý víkend. Pro všechny soutěžící zde 
bylo připraveno spoustu dobrého jídla a nezapomnělo se ani na hranolky, kde děti 

stojí nejčastěji. Na konci prvního soutěžního dne byla pro děti připravena diskotéka 

a poté se již všichni odebrali ke spánku do stanů, které si samy postavily s vedoucími 
na konci areálu. Ráno je čekal budíček a pokračování v disciplínách. Po celou dobu 
vládla pohodová soutěžní atmosféra a díky pěknému počasí se přišlo podívat a fandit 
spoustu lidí.  
 

 
 

Letos se také ještě během příprav opravila lávka přes 
řeku. Má nová prkna a nátěr. Tato lávka je tu 

pro nás pro všechny, a proto bychom byli rádi, 
kdyby ji nikdo neničil jízdou na motorkách 
a nenechával za sebou vylámaná prkna. Tato lávka 

je určena pouze pro pěší a chodí zde spoustu 
maminek s malými dětmi. 
 
10. a 11. června nás čekaly další dva dny 
soutěžení. Tentokrát tu soutěžili muži a ženy 
v požárním útoku a štafetách. A dorostenci 

v požárním útoku a štafetách. No a další náročný 
víkend máme za sebou. Vše se povedlo a my máme 

radost. 
A to by bylo asi prozatím vše. 
 
Výjezdová jednotka 

11. 5. naše jednotka vyjížděla k požáru lesního 
porostu v Mladkově a ještě týž den k požáru v Jamném nad Orlicí. 
 

Co nás čeká? 
V září nás čeká poslední soutěž – soutěžit budou mladí hasiči a dorostenci v běhu 
na 60 a 100 metrů s překážkami. 

 

Také bychom rádi touto cestou moc poděkovali všem ochotným lidičkám, 

kteří nám podali pomocnou ruku při zajišťování všech soutěží, za jejich ochotu 
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strávit tu s námi jejich volný čas. Děkujeme za pomoc, bez které bychom se 

neobešli… Děkujeme… 

 A to je opravdu už všechno. Přejeme vám krásné léto plné slunečných 

a pohodových dní, zasloužený relax během dovolených a dětem prima prázdniny. 

A zase příště Ahoj. 
          Za SDH Mladkov Iva Novotná 
 
 
 

Pálení čarodějnic v Dolanech a stavění máje 
 

Tento rok pálení čarodějnic 
padlo na VS Dolany. 
V Dolanech jsme se snažili 
vytvořit příjemné prostředí, 

aby se všichni zúčastnění cítili 

dobře a atmosféra byla pouze pozitivní.  
 
Akce odstartovala v 18 hodin. Bylo připravené 
bohaté občerstvení, které nám mizelo pod 
rukama, a tak věříme, že vše chutnalo a byla 
spokojenost.  

Obrovská hranice s čarodějnicí vzplanula 
v 19 hodin a její žár nás hřál při chladné 
filipojakubské noci. U malé hranice byla 
možnost si opéct buřta a tím si pochutnat 

na jednom z prvních opečených buřtů.  
  
 

Účast byla hojná, smích se linul Dolany a tak hodnotíme akci jako povedenou. 

Všem, co se s námi přišli pobavit, děkujeme a budeme se těšit na příště.  
 

 



29 
 

Ke každoroční tradici v Mladkově také patří stavění máje, tak i tento rok tomu nebylo 
jinak. Májka byla 1. května vztyčena v místním parku a celý květen zdobila střed 
Mladkova.  
 

 
 

 Všem přejeme léto plné sluníčka, pohody, úsměvů a budeme se těšit na setkání 
při akcích, které budeme pořádat během léta. 
            VS Dolany  

    

 
 

 

S vodítkem nebo bez? 
 

 Na začátku bychom si měli připomenout, že podle zákona za veškeré škody, 
které pes způsobí, zodpovídá jeho majitel. Každý majitel je povinen psa přihlásit 
na příslušném úřadu, uhradit poplatek, dbát na pravidelné očkování, opatřit psa 
čipem, nevstupovat se psem na dětská hřiště a pískoviště, uklízet po svém psovi 

exkrementy a zabránit obtěžování jiných osob a zvířat. 
 Proto pejskaři, používejte zdravý rozum a na veřejných prostranstvích mějte své 
psy na vodítku, případně s náhubkem, sbírejte exkrementy, aby nedošlo 
ke zbytečným sousedským sporům či nedopatřením. 
 

            Martina Jirčíková 
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MAS ORLICKO, z.s. – neziskovka ze Žamberka, která pomáhá 

 

Které aktivity přinesla v letošním roce a jak pomáhá občanům, obcím i podnikatelům. 

Program na zateplení rodinných domů seniorů a osob s nízkými příjmy mohou využít i občané z Mladkova 

Na přelomu letošního roku vyhlásilo Ministerstvo životního prostředí ČR program, 

určený na zateplení rodinných domů. Senioři, osoby s přiznaným invalidním 

důchodem 3. stupně a domácnosti, které jsou příjemci příspěvku na bydlení, tak mohli 

(a stále mohou) získat dotaci až 240 000 Kč na zateplení fasády, střechy, stropu, nebo 

na výměnu oken či solárního systému. 

Aby byla tato dotační pomoc pro občany skutečně dosažitelná, je občanům v území 

dostupná také BEZPLATNÁ pomoc s vyřízením veškeré administrativy, která se 

dotace týká. Tu zajišťuje kancelář místní akční skupiny MAS ORLICKO, z.s. 

(nezisková organizace).  

Vyřizování dotace probíhá na základě registrace, kterou je možné provést na internetových stránkách 

www.mas.orlicko.cz, nebo na telefonním čísle: 733 133 645. 

Na základě registrace následně zájemce kontaktuje pracovnice MAS ORLICKO, z.s., která vše vysvětlí, pomůže 

s vyřízením veškerých administrativních a úředních formalit a podá i samotnou žádost o dotaci. Na vlastníkovi 

rodinného domu zůstává oslovení firmy a realizace opatření. Po zrealizování úprav na domě přichází pracovník 

na závěrečnou kontrolu opatření, potvrdí závěrečnou zprávu a zajistí podání vyúčtování. Velkou výhodou je 

skutečnost, že prostředky na realizaci obdrží žadatelé na svůj účet předem.  

A jak hodnotí konkrétní zkušenosti s tímto programem ředitelka MAS ORLICKO, z.s., Ing. Ivana Vanická? 

„Samotné spuštění programu bylo velmi hektické, protože se zvedla velká vlna zájmu. Od začátku roku jsme 

na MAS měli více než 470 přihlášených zájemců, zhruba polovina z nich pak splnila podmínky programu. 

Ke konci dubna již byly do území MAS ORLICKO schváleny dotace a vyplaceny zálohy v objemu bezmála 

24 000 000 korun, a to 209 žadatelům, a ty částky se stále zvyšují. Vzhledem k velkému zájmu byly prostředky 

v tomto programu navýšeny a program bude realizován až do příštího roku. Nově je možné si zažádat také 

o dotaci na termický, nebo fotovoltaický systém na ohřev vody. 

Za sebe musím říct, že i když je program velmi zjednodušený, pro některé starší spoluobčany je to opravdu 

náročné a tam, kde je to potřeba, zajíždíme i na místo přímo za žadatelem. Také chci velmi poděkovat všem 

starostům a starostkám za spolupráci – především při ověřování údajů na Czech-pointu.  

Pokud tedy někdo tuto příležitost ještě nevyužil – určitě se toho nemusí bát. Bezplatnou a účinnou pomoc má 

na dosah ruky.“ 

http://www.mas.orlicko.cz/
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K podpoře spolkového a společenského života v obci 

K podpoře spolkového a společenského života pořídilo MAS ORLICKO, z.s. za podpory Pardubického kraje 

v roce 2022 nafukovací atrakce a další příslušenství, které si mohou obce, spolky, ale i občané vypůjčit. 

A co je v naší nabídce? Dva menší nafukovací skákací hrady, jeden menší stan a sedací vaky a taburety.  

 

 

 

 

 

 

 

Uvedené vybavení si můžete zapůjčit a provozovat buď vlastními silami, nebo si k němu objednat zajištění 

dopravy na místo a provoz. 

Rezervace probíhá prostřednictvím webových stránek www.mas.orlicko.cz. 

Dotační prostředky směřují k podpoře obcí, spolků i podnikatelů  

Kromě pomoci s projekty přímo občanům zajišťuje MAS ORLICKO, z.s. pomoc především pro obce, základní 

a mateřské školy, sociální služby, či podnikatele v oblasti zemědělství. V letošním roce bude otevřen také 

program na podporu malého a středního podnikání. 

Zajímá vás, co všechno už činnost MAS ORLICKO, z.s. do vaší obce přinesla? Navštivte náš web 

www.MasProOrlicko.cz a klikněte na svou obec 😉. 

NA CO LZE ŽÁDAT: 

Zateplení fasády běžný metr 6 000 Kč 

Zateplení střechy kompletní opatření 120 000 Kč 

Zateplení stropu pod půdou kompletní opatření 50 000 Kč 

Zateplení podlahy na zemině nebo nad nevytápěným suterénem kompletní opatření 60 000 

Kč 

Výměna oken 1 ks výplně 12 000 Kč 

Výměna vchodových dveří 1 ks dveří 18 000 Kč 

Instalace solárního termického, nebo fotovoltaického systém na ohřev vody 90 000 Kč 

http://www.mas.orlicko.cz/
http://www.masproorlicko.cz/
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Jste podnikatel, nebo neziskovka a potřebujete získat finanční podporu?  

Navštivte náš web pro žadatele – www.mas.orlicko.cz a dejte nám o svém projektu vědět (v sekci „Sběr 

projektových záměrů“).  

 

Děkujeme všem partnerům za spolupráci v území a přejeme vám krásné léto! Jsme tu pro vás! 

Kateřina Pešková, DiS., MAS ORLICKO, z.s. 

_____________________________________________________________ 
 

DEN DOBROVOLNICTVÍ Pardubického kraje 

letos proběhne v chrudimských Klášterních zahradách. Na místě bude probíhat 

sbírka potravin, oblečení a bohatý program pro veřejnost. 

 

Pomáhají dětem, osobám se zdravotním postižením, sociálně znevýhodněným, 
seniorům, v nemocnicích či přírodě – to vše je práce dobrovolníků.  

 

A že je nejen užitečná, ale i zábavná se můžete přijít přesvědčit  

na Den dobrovolnictví, který se uskuteční 28. června  

v Klášterních zahradách v Chrudimi od 8:30 do 16:30. 

 

Široká veřejnost a studenti základních i středních škol se zde budou moci seznámit 

s tím, co to je dobrovolnictví, co obnáší a kde všude v Pardubickém kraji pomáhá. 
Během dne se zde setkají dobrovolníci, koordinátoři, organizace a jejich klienti, 
kterým dobrovolníci pomáhají. Na akci srdečně zveme každého, koho dobrovolnictví 
zajímá, nebo kdo by se chtěl dobrovolníkem stát.   
 

„Den dobrovolnictví v Pardubickém kraji je již tradiční akcí, kterou chceme veřejnosti 
přiblížit význam dobrovolnictví a zároveň ukázat, že dobrovolníkem může být opravdu 

každý. Letošní program je zaměřen jak na mladou generaci, tak i na seniory. Právě senioři, 
díky svým životním zkušenostem a aktivním trávením volného času, mají velké 
předpoklady stát se dobrovolníky. I takových příkladů máme v kraji celou řadu,“ říká Pavel 

Šotola, radní Pardubického kraje pro sociální péči a neziskový sektor. 
 

Během dne si bude možné projít jednotlivá stanoviště dobrovolnických center 

působících v našem kraji, která budou mít připravené aktivity pro děti a prezentaci 
své činnosti. Studenti si vyzkouší, jaké to je být dobrovolníkem, kdy se budou 
během dne starat o výběr potravin a šatstva pro potřebné, čímž podpoří dobrou 
věc, a zároveň se budou moct dozvědět o dobrovolnických možnostech v různých 
lokalitách co nejvíce. Na místě bude k vidění také výstava fotografií, ilustrujících 
rozmanité dobrovolnické aktivity. Těšit se můžete po celý den i na doprovodný 

program, který nabídne například kouzelnické představení, hudební vystoupení 
nebo ukázky od dobrovolných hasičů Topol. Zdravotní sestry představí canisterapii 
a jeden z dobrovolníků Oblastní charity Chrudim povede ornitologickou přednášku. 

V rámci akce proběhne také kulatý stůl na téma dobrovolnictví se zástupci 
Ministerstva vnitra ČR. 

http://www.mas.orlicko.cz/
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„Cílem Dne dobrovolnictví je připomenout si důležitost dobrovolnictví 

a nenahraditelnost dobrovolníků. Jejich činnost nezištně pomáhá druhým. 

I proto budou dobrovolníci  celý den vybírat od veřejnosti trvanlivé 

potraviny a šatstvo, které může přinést kdokoliv od 9 do 17 hodin 

do areálu Klášterních zahrad v Chrudimi,“ říká ředitel Oblastní charity 
Chrudim Roman Pešek a dodává, “možností bude také buď donést, nebo na místě 
vyrobit přání, které naši dobrovolníci následně darují seniorům v  domovech 
pro seniory i seniorům, kteří se v odpoledních hodinách zúčastní společného 

programu.“  
 
Akci pořádá Oblastní charita Chrudim prostřednictvím svého dobrovolnického centra, 
které letos slaví 10. výročí, Regionální dobrovolnické centrum Pardubického kraje 
a Pardubický kraj. Podpořena je i Ministerstvem vnitra v rámci Programu podpory 
a fungování regionálních dobrovolnických center v souvislosti se zvládáním dopadů 

uprchlické vlny související s invazí ruské federace na Ukrajinu. „Naším hlavním 
posláním je zvyšovat povědomí o dobrovolnictví ve společnosti. Věříme, že akce posílí 
zájem veřejnosti o tuto smysluplnou činnost,“ uvádí Lucie Křivková, koordinátorka 
Regionálního dobrovolnického centra Pardubického kraje. 
 

 

Změna jízdního řádu dálkové autobusové dopravy 
Praha – Jeseník 

 
 

Od 11. 6. 2023 dochází na trase autobusové dopravy Praha – Jeseník  
k úpravě jízdního řádu. 

 
    Mladkov – Jeseník  Mladkov – Praha 

    odjezd 11:23   odjezd 15:55 

 
Oba dva spoje budou jezdit pouze v pondělí, pátek, sobotu, neděli a státem 

uznané svátky a také 16. 11. 2023. 

 
 

 
 
 

Malé ohlédnutí za besedami 2023 
 

 Po dvou letech zákazů a nařízení v době covidové jsme se opět po tři odpoledne 
setkávali na předem avizovaných besedách. Rád bych tímto článkem připomenul 
hlavně postřehy z proběhlých setkání. 
  
 Nemyslel jsem si, že právě beseda o mladkovských finančnících zaujme tolik 
národa. Zdaleka to nebyli jen Mladkováci, přijela i hotová delegace klubu celníků 
s panem Panošem v čele, přijeli kronikář Jablonného a ředitel muzea v Žamberku, 

přijeli Těchoníňáci, Jabloňáci i Letohraďáci. Aktivně se do besedy zapojili „celníci“, 
šavli po otci předvedl Václav Matějka a krásný kordík donesl Petr Wildt. Měl jsem 

radost já, že práce s přípravou nevyzněla nadarmo, a snad i hospodský Franta, 
že byla nějaká tržba. 
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 Česká menšina byl název druhé besedy. Tak trochu jsem chtěl ukázat, že můj 
zájem o historii Mladkova se netýká pouze národnosti německé. Snad se mi podařilo 
vysvětlit, proč informace o české menšině se shání hůře, než o Němcích, byť ti byli 
po válce odsunuti. Opět se zúčastnil Petr Wildt – potomek významné české rodiny 
z předválečného Mladkova. Škoda jen, že několik dalších potenciálních účastníků 

besedy se nemohlo zúčastnit z různých, avšak pochopitelných důvodů. Přesto si 

myslím, že beseda byla alespoň pro účastníky přínosná. 
 
 Poslední letošní beseda 
dostala svůj název již před 
dvěmi lety, kdy byla 
„odpískaná“ týden před jejím 

uskutečněním právě z důvodu 
covidových opatření. Sláva 
fotbalu – to byl její název a 
vzhledem k tomu, že jsem při 

zabroušení do historie 
mladkovského fotbalu došel 

k tomu, že jako se říkalo „co 
Čech, to muzikant“ tady platí 
„co Mladkovák, to fotbalista“, 
počítal jsem s návštěvou nevídanou.  
 Opak byl pravdou, sešlo se nás odhadem kolem 25 besedníků. Pravda, ne každý 
z pamětníků této disciplíně holduje. Trochu do toho zahrálo, že v Těchoníně i Lichkově 

se zrovna hrály první fotbalové zápasy sezóny. Jako vždy do termínu vyšly i různé 
rodinné záležitosti, snad i ta mezigenerační nevraživost měla svůj podíl na malé 
účasti. A jak jsem se později dozvěděl, ne všichni zájemci byli včas informováni. 
A to mě tak trochu zamrzelo. Přeci jen to dělám právě pro ty příznivce – a fakt to dá 

práci. Informace jsou uváděny pro Mladkováky ve čvrtletníku Zprávy z Mladkova. 
Plakátek je vyvěšen minimálně u obchodu, pro PC gramotné i na internetových 
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stránkách Mladkova a v aplikaci Munipolis. Sám rozesílám cca 30 mailů „skalním“ 
pamětníkům. Ale samozřejmě neznám všechny, kteří se v dobách minulých angažovali 
a nyní by se rádi do těch let vrátili prostřednictvím besed. Ty zájemce znáte VY. 

Byl bych moc rád, kdybyste příště sami tyto potenciální besedníky pozvali nebo mě 

na ně předem upozornili. Besedy – to je také setkávání. Věřím, že i Vy se rádi setkáte 
s těmi, se kterými Vás spojují vzpomínky na minulost. 
 
             Miloš Taraška 
 

Návštěvníci 
 

 Mnozí z vás si jistě všimli, že Mladkov v poslední době již podruhé navštívil 
početný hlouček, tedy přesněji celý autobus německy hovořících občanů různého 
věku a pohlaví. Možná si někdo pomyslel: Že by návrat „sudeťáků“? V tomto případě 
vás ale mohu ujistit, že tito skutečně nic s bývalým obyvatelstvem nemají společného. 

Dokonce ani oni, ani jejich předci nikdy v Čechách nežili a dokonce se ani nejedná 
o Němce, ale o Rakušany. Šlo o zájezd rakouského spolku rolníků, kteří se zajímali 

hlavně o zemědělství. To, že se pohybovali v Králickém regionu, zřejmě souviselo 
s tím, že jim průvodce a tlumočníka dělal Rudi Karger. Ten pochází z Králík, kde žil 
do roku 1948, potom rok žil v Hořicích a nakonec až do roku 1966 v Šumperku. 
Teprve v tomto roce se jemu a jeho rodině podařilo získat povolení k vystěhování. 
Nicméně dodnes umí perfektně česky. A vlastně abych byl přesný, přeci jenom jeden 
z účastníků zájezdu měl své 

kořeny v Mladkově.  
Byl to pan Franz Höppe, 
jehož prarodiče bydleli 

v domě čp. 140 vedle školy 
a rodiče bydleli v čp. 137, 
tehdy naproti čp. 2. 

Pan Höppe se však narodil 
až v roce 1959 v Rakousku, 
kde rodiče spravovali velké 
hospodářství – viz obrázek. 
 

Návštěvníci z německy mluvících 
zemí jsou vesměs nábožensky 
založení, proto ani tito návštěvníci 
nemohli vynechat mladkovský 

kostel. Zajímali se jak o jeho dávnou 
historii, tak i éru socialismu 
a dnešek. Trochu mi připadalo, 
že k nám jedou s představou, že se 
zde setkají div ne s kanibaly, byli 
značně nedůvěřiví, báli se, 

aby někdo neukradnul kostelní 
pokladničku, kam vložili jakýsi 
obnos. Tak snad se jejich pohled 
na nás – Čechy, trochu upravil. 

 
Posledními, právě aktuálními (10. 6.) návštěvníky Mladkova, je rodina Pausewangova. 

Mladá rodina s dětmi a otcem se ubytovala v čp. 56. Přijeli z Bayreuthu a jsou 
vzdáleně příbuzní s Gudrun Pausewangovou. Jejich první výlet po okolí vedl 
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na Stezku v oblacích, z čehož byli nadšeni. Škoda jen, že žádným dnešním 
návštěvníkům nemůže Mladkov a dokonce ani blízké okolí nabídnout přes den nějaké 
to občerstvení. Tak aspoň přes léto díky za Devítku.  

             Miloš Taraška 

 
 

Rallye v Mladkově, znovuzrození „brutálního sjezdu“ 
 

 Poslední dubnový víkend se v rámci Českomoravského poháru rallye 2023 
uskutečnil první ročník Rallye Králíky pořádaný podorlickým autoklubem 

pod vedením ředitele závodu Liborem Kubistou. 
 Na 114 přihlášených posádek čekalo 86 ostrých kilometrů rozdělených do osmi 
rychlostních zkoušek. Jednalo se o velmi náročné měřené úseky s velkými rozdíly 
převýšení a různou kvalitou asfaltu. V pátek se kompletní startovní listina představila 
na Velkém náměstí v Králíkách, kde se sešlo mnoho skalních i kolemjdoucích diváků. 

„Ve stopě Labské rallye“- takové 

bylo přízvisko Rallye Králíky. 
Labská trotina rallye se v našem 
regionu jezdila v letech 2005-2006. 
Tehdy se řadila mezi úplně 
nejtechničtější závody v ČR vůbec. 
Horské klikaté silničky dostaly navíc 

nové povrchy, takže krásné hladké 
asfalty ze zatáčky do zatáčky 
připomínaly tolik žádané zahraniční 
trati. Závod se jel v rámci 

Mistrovství České republiky ve 
sprintrallye. Svezli se tady ti nejlepší 

jezdci jako jsou Jan Kopecký, 
Václav Pech, Emil Triner, Tomáš 
Vojtěch a mnoho dalších. Na start 
se postavilo i několik vozů kategorie 
WRC. Labskou Trotinu rallye pořádal Virgin racing team. Ředitelem byl Libor Pavlata. 
Soutěž byla velice divácky populární. Ročník 2007 se již neuskutečnil. Jako důvod byl 

udán nedostatek pořadatelů pro bezpečné zajištění trati. 
 

Pokud se ponoříme ještě více 
do historie, pamětníci možná 

vzpomenou na populární závod 
„O štít Orlických hor“.  

Mezi lety 1974-1979 se odjelo šest 
ročníků, poté soutěž zanikla. Závodilo 
se po tratích v Orlických horách. 
Soutěž se jezdila vždy jako oblastka. 
Pořadatelem byl Automotoklub 
svazarmu Rychnov nad Kněžnou. 

Tehdy bylo běžné, že naprostou 
většinu tratě tvořily přejezdy. Ty byly 
leckdy klíčové, protože tam na ně bylo 

málo času a penalizace velké. V roce 
1976 se odjely jen čtyři rychlostní 
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zkoušky (RZ) a dohromady neměly ani 30 kilometrů. RZ 3 České Petrovice-Mladkov. 
Tehdejší komentář k této rychlostní zkoušce zněl takto: „Po dlouhém přejezdu se jela 

třetí rychlostní zkouška. Startovalo se za Českými Petrovicemi a stoupalo se do sedla 
Petrovičky. Pak následoval opravdu „brutální sjezd“ do Mladkova, kde byl cíl. Zkouška 
měla jen 4,5 kilometru.“ 

Z historie se ale opět vraťme k Rallye 
Králíky. Na RZ 2 Pastviny-Petrovičky se 
onoho mlhavého sobotního rána sešla 

v esíčku pod Adamem u přechodu 
do Polska početná skupina cca 120 
fanoušků jak z Česka, tak z Polska. 
Událost si samozřejmě nenechalo ujít 
i spousta Mladkováků a všichni si 
společně za troubení trumpet a vlátí 

vlajek užívali nádherné průjezdy 

závodních strojů. Posádkám zamíchalo 
kartami počasí, protože při startu 
do první Erzety se z nebe začal snášet 
velmi vydatný déšť a spousta vozů měla 

obuta takzvané „suché gumy“, o klouzavé průjezdy a krizovky tedy nebyla nouze. 

Během dopoledne se počasí umoudřilo a musím říci, že to byla opravdu krásná sobota 
strávená s dětmi doplněná o výborné občerstvení na Kašparově chatě a v bistru 
„U Salaše“. 
 I přes pár nervózních chalupářů, kteří se nemohli jeden den v roce dostat 
ke svým nemovitostem, si myslím, že se Rallye Králíky povedla a jsem rád, že jsme 
jako Mladkováci mohli být její součástí, protože těmto kopcům rallye patřila a doufám, 

že to tak bude i v budoucnu. Rallye je totiž ten nejkrásnější a nejnebezpečnější 
motoristický sport vůbec. 
                                                               
       Josef Kalášek (zdroj: EWRC, Motorsport revue)  
 
 

Školní sraz 
 

 Článek z minulého srazu jsem končila 
slovy, že třeba příště uděláme nový rekord 
v počtu absolventů. Ale „chybička“ se zjevně 
vloudila a po sečtení podepsaných 

účastníků se nový rekord nekonal.  
  

 22. 4. 2023 jsme se sešli po 4 letech 
a bývalých žáků bylo 57 (a to ročníky 
narozené 1941 – 1981). Přišli také dva 
zástupci pedagogického sboru, za školku 
p. Jaroslava Frodlová a školu zastupoval 
p. Evžen Rybka. Po celé odpoledne se 

promítaly dobové školní i mimoškolní 
fotografie.  
 V 15 hodin mezi nás přišlo milé 

překvapení v podobě Julinky, Klárky, 
Viktorky a Petříka, žáčků z MŠ, kteří nám 
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přednesli několik básniček. Zaslouženě sklidili veliký potlesk a patří jim náš dík 
za jejich odvahu a zpestření našeho 
odpoledne. 

 

Následovala prohlídka školy.  
Protože náš ročník narozený 1967 letos        
1. 9. oslaví 50 let od nástupu do první třídy, 
byli ve škole na lavicích k vidění originální  
dobové početnice, slabikáře, násadky 

na pera.  

 
Také tabulky, knížky, dřevěné 
kružítko na tabuli, různé 
mapy, obrázky a další 
pomůcky, které nám tehdy 
nesměly chybět. 

 

A samozřejmě co nechybělo 
ani letos, byly nástěnky 
s originálními fotografiemi 
skoro všech zastoupených 
absolventů. Snad jsme se 

všichni poznali a strávili jsme 
příjemné odpoledne. 
 
Ráda bych poděkovala Úřadu 
městyse a Romanovi za 
poskytnutí promítací techniky 

a dodání CD z minulého 
srazu, Soně za otevření školy. 
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Také Fandovi za prostory a bezva občerstvení, Radce za velikánskou pomoc 
při přípravě školy a programu. Pepovi a ostatním za to, že poslali dál info o srazu. 
Všem za poskytnuté nové fotografie, které jsme ještě neviděli.  

 Za sebe bych moc ráda poděkovala za krásnou kytici, kterou jsem od Vás 

dostala (hlavně iniciátorce Marcele a Martinovi). Udělali jste mi velikou radost. 
 

 
 

 Ještě jednou díky a zase někdy příště AHOJ. 
                                                            Daniela Prausová 
 

 

Kraj připravuje modernizaci silnice  
z Jablonného do Mladkova 

(8. 6. 2023) 
 

Na jednání s vedením města Jablonné nad Orlicí přijel ve čtvrtek ráno hejtman 

Pardubického kraje Martin Netolický. Řeč byla především o připravované 

modernizaci silnice II/311 z Jablonného nad Orlicí do Mladkova. Na projekt 

za přibližně 110 milionů korun chce kraj získat dotační prostředky z programu 

přeshraniční spolupráce Interreg Česká republika – Polsko 2021-2027.  
 

„Na modernizaci silnice II/311 z Mladkova do Jablonného nad Orlicí jsme podali žádost 
o dotaci z programu přeshraniční spolupráce Interreg Česká republika – Polsko        
2021-027. V minulosti jsme opravili část silnice z Horní Čermné do Nepomuk 

a připravujeme modernizaci úseku z Horní Čermné do Mistrovic. Devět kilometrů dlouhý 
úsek z Mladkova do Jablonného by měl v předpokládaných cenách vyjít na 110 milionů 
korun a pevně věříme, že se nám evropské fondy podaří získat. V ideálním případě 
bychom tak mohli obdržet až 80 milionů korun. Pokud by vše šlo podle plánu, 
tak bychom rádi stavbu zahájili na konci příštího roku,“ uvedl hejtman Martin 
Netolický. Řeč byla také o průběhu rekonstrukce silnice III/31113 směrem 

na Bystřec. Předpokládaný termín dokončení prací je dle informací z posledního 
kontrolního dne na konci srpna letošního roku. 
Hejtman s novým starostou Romanem Nožkou a místostarostkou Martinou Balážovou 

hovořil také o projektech samotného města, ale také o rozvoji cyklostezek, což se 
na několik etap dotýká celého území od Jablonného až po Dolní Moravu. Tématem 
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jednání byla také železniční dopravní obslužnost s návazností přes Ústí nad Orlicí 
směrem na Prahu, podpora dobrovolných hasičů či letní jízdy parních vlaků. 

 
(zdroj: https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/121031/kraj-pripravuje-modernizaci-silnice-z-jablonneho-do-mladkova) 
 
 

Vzniká dokument o stavbě a fungování tvrze Bouda 
(6. 6. 2023) 

V letošním roce si připomínáme 85. výročí mobilizace a podpisu Mnichovské 

dohody. Na výročí událostí, které výrazným způsobem ovlivnily osud naší země, 

se připravuje také Pardubický kraj a tvrz Bouda na Králicku. O víkendu 3. a 4. 

června zde pokračovalo natáčení filmu Přiložte na ohně!, který bude mimo jiné 

sloužit jako úvodní prezentace v rámci jednotlivých prohlídkových tras na tvrzi. 

Členkou filmového štábu je i pravnučka armádního generála Ludvíka Krejčího, 

který byl v roce 1933 jmenován náčelníkem hlavního štábu branné moci 

Československa. Ve filmu, který bude mít premiéru v září letošního roku, se 

objeví také dcera generála Krejčího Marie Žižková. 
  
 Období Mnichovské dohody a odevzdání pohraničí nacistickému Německu 
předcházelo odhodlání bránit se. Proto bylo rozhodnuto o vybudování komplexního 
pohraničního opevnění. To mělo daleko menší požadavky na personální obsazení 

armádou a umožňovalo i použití zbraní daleko větších bojových parametrů 
v náročném terénu. Výstavbu opevnění mělo na starosti Ředitelství opevňovacích 
prací a v čase všeobecné mobilizace ještě zdaleka nebyla výstavba dokončena. Některé 
objekty nebyly dokonce stavebně zahájeny vůbec. Postaveno bylo pět tvrzí 
a rozestavěny čtyři. Jednou ze stavebně dokončených je tvrz Bouda u Těchonína 

na Králicku. V květnu 1938, kdy probíhala výstavba Tvrze, byla provizorně obsazena 

vojáky z 19. hraničářského pluku z Těchonína a ti zde setrvali až do postoupení 
pohraničí v říjnu 1938. 
 Období výstavby tvrze a přítomnosti posádky mapuje krátkometrážní 
dokudrama Přiložte na ohně! režiséra Víta Mazánka. “Na tvrzi Bouda jsme natáčeli už 
začátkem dubna letošního roku a v uplynulém víkendu jsme se vrátili dokončit 

exteriérové scény, protože se nám okolí tvrze Bouda příjemně zazelenalo. Natočili jsme 
obraz z května 1938, kdy na tvrz přichází první četa vojáků pod velením poručíka 
Kameníka,” sdělil režisér filmu Vít Mazánek. 
Velkou pečlivost filmaři věnují historické pravdivosti a výpravě. “Musím zde 
vyzdvihnout velkou pomoc členů jednotlivých klubů vojenské historie, které mají 

dokonalou výstroj i funkční výzbroj a je radost s nimi spolupracovat. Díky tomu si 
můžeme dovolit natočit i noční bojové scény a střelby ze skutečných zbraní,” řekl 
Mazánek s tím, že odborným základem pro vznik scénáře byly informace a prameny 
ze sbírky muzea Dělostřelecké tvrze Bouda. Každý historický snímek vyžaduje 
důkladnou odbornou kontrolu, které se ujali Robert Čada společně s Liborem 
Tisovským a dalšími členy Společnosti přátel čs. opevnění, kteří filmařům zásadním 

způsobem pomohli i ve filmové výpravě. 
 Dokudrama rámují unikátní osobní vzpomínky dcery armádního generála 
Ludvíka Krejčího paní Marie Žižkové, která nejenže svým vyprávěním bude provázet 
diváka filmem, ale v rámci rodiny se na snímku podílí i její vnučka Kristýna Žižková. 
Snímek bude mít premiéru v čase 85. výročí všeobecné mobilizace v září letošního 

roku. “Naší hlavní myšlenkou bylo, aby dokudrama fungovalo jednak jako samostatný 

edukační snímek, ale ve zkrácené verzi také jako úvod do prohlídkových tras přímo 

https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/121031/kraj-pripravuje-modernizaci-silnice-z-jablonneho-do-mladkova
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na tvrzi Bouda. Úvodní informace o budování tvrze a historicko-politický kontext v tuto 
chvíli leží na bedrech průvodcům, kterým tak i tímto způsobem chceme před vedením 
samotné prohlídky ulehčit. Zároveň jsem přesvědčený, že audiovizuální prezentace opět 

Boudu zatraktivní pro návštěvníky. Film v plné verzi bychom chtěli nabídnout také 
školám pro výuku či návštěvníkům tvrze v podobě upomínkového předmětu,” sdělil 
hejtman Martin Netolický. 
 
(zdroj: https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/120950/vznika-dokument-o-stavbe-a-fungovani-tvrze-bouda) 

 

 

Obrazem… 
 

Nové přírůstky u Pramene knížete Rastislava 
a první květinové vlaštovky v centru městyse. 

  

 

Jaké významné dny se pojí se závěrem školního roku  
a dlouho očekávanou dobou letních prázdnin? 

 

Svatojánská noc 
 

 Naši předkové věřili, že noc z 23. na 24. června má magickou moc a sílu. 
Bylinky natrhané o svatojánské noci měly přinést lásku, radost, zdraví a požehnání. Položené 

pod polštář slibovaly dívkám sny, v nichž se jim zjeví jejich vyvolený. Aby však tato kouzelná 
síla fungovala, musely být bylinky natrhány v naprosté tichosti; dívky nesměly mluvit ani se 
ohlížet. Svatojánskou noc využívaly pro sběr bylinek také báby kořenářky. Bylinek určených 

pro sběr mělo být devět a sbíraly se na devatero místech. Závazné složení neexistuje a liší se 
podle krajových zvyklostí. Nejčastěji bývají se svatým Janem spojovány: pelyněk, třezalka, 

heřmánek, bezový květ, lopuch, kmín, arnika, libeček, okvětí šípkové růže, divizna, 
dobromysl, jitrocel, mateřídouška, ale i mnoho dalších.  
 Domy se v tuto dobu zdobily květinami zvenčí i zevnitř. Zajímavým regionálním zvykem 

byla tzv. svatojánská postýlka pro svatého Jana – pod stůl se dal košík se svatojánským 
kvítím přikrytý dečkou či šátkem a posypaný svatými obrázky. Ráno tam děti našly penízky 

či dárečky, které jim zanechal svatý Jan za nocleh. A zároveň posvětil natrhané byliny. 
 
Jak si užít svatojánské oslavy? 

 • Večer před svatým Janem si zapalte oheň – očistí vás i vaše okolí a popel pohnojí vaše 
záhonky. Vydejte se na sběr bylinek – vezměte s sebou nůžky a košík nebo plátěný pytlíček. 

https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/120950/vznika-dokument-o-stavbe-a-fungovani-tvrze-bouda
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Natrhejte devět bylinek na devíti předem naplánovaných místech. Z natrhaného kvítí 
přichystejte s dětmi postýlku pro svatého Jana. Udělejte z bylinek a květin věneček – 
dívky si ho mohou dát pod polštář nebo ho ráno hodit do vody a sledovat jeho plavbu.  

• V noci se vydejte do lesa a hledejte bájné zlaté kapradí (kvete prý jen o půlnoci). 

Až děti usnou, nachystejte jim do „svatojánské postýlky“ malé dárečky nebo penízky.  
• Ráno na svatého Jana se vykoupejte v přírodě nebo se projděte ranní rosou naboso – 
zaručeně omládnete, očistíte se od všeho, co už nechcete dál řešit. Svatojánská noc 
v sobě nese dávné oslavy letního slunovratu, který letos nastává 21. června. 
 

Den slovanských věrozvěstů 5. července 

 
 Jeden ze dvou červencových státních svátků je zasvěcen učencům Cyrilovi 
a Metodějovi, kteří přišli na Velkou Moravu roku 863. Z hodin dějepisu si jistě 
vybavíme důvod jejich putování – byli sem vysláni byzantským císařem Michaelem III. 
na žádost knížete Rastislava. Jejich úkolem bylo převést latinské biblické texty 

do staroslověnštiny a rozšířit na Velké Moravě křesťanství. Oba svým působením 
přispěli k prohloubení vzdělanosti, k šíření křesťanství a také k založení českého 
státu. Dnes jsou oslavováni jako patroni Moravy a spolupatroni Evropy. V souvislosti 
s budováním kaplí a kostelů byla založena řada cyrilometodějských poutí a slavností. 
 
(zdroj:https://www.coopclub.cz/wp-content/uploads/2023/05/Radce_03-23_final.pdf) 
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